
VERSLAG 

VERGADERING GROS – 28 januari 2025 
20u – lokaal ‘t Roth 

Aanwezig:  Beatrijs Dhont  Frank Boel 

Maryleen Bockstal  Agnes Van Geyseghem  

Anita Vanthillo  Aletha Wallace  

Patrick Demaerschalk (schepen) 

Marijke De Rudder (dienst vrije tijd - verslag) 

Welkom ook aan Carmen De Rudder 

Verontschuldigd:   Maurice Claassens   Milan Philips 

 

We houden één minuut stilte naar aanleiding van het veel te vroege afscheid en ter 

nagedachtenis van Dagwin, zoon van Anita. 

 
 

1. OPVOLGING VERGADERING 12 DECEMBER 2024 

1.1.  Stand van zaken erkenningsaanvraag 11.11.11.-Hoeilaart 

In afwachting van het bezorgen van de laatste gegevens om het dossier van de 

erkenningsaanvraag te vervolledigen, tekent Beatrijs alvast het advies hiervoor. 

Marijke dient alles in zo gauw alle info beschikbaar is. 

 

Marijke heeft opnieuw de papieren aanvraagdocumenten bij voor de geïnteresseerden. Alle info 

over de erkenning van verenigingen is nog steeds terug te vinden via Erkenning van een 

vereniging | Gemeente Hoeilaart. 

 

1.2.  Samenstelling adviesraden - aanwezigheid raadsleden 

Ook tijdens de laatste gemeenteraad kwam er een vraag over de stand van zaken rond de 

erkenning en herinstallatie van gemeentelijke adviesraden. Schepen Joris Pijpen gaf mee dat er 

een samenwerking met LEVUUR op til is. Deze organisatie zal de begeleiding doen rond het 

beleidsthema participatie in de gemeente. Het gaat dan onder meer over: 

o begeleiding voor de evaluatie van de bestaande adviesraden 

o begeleiding voor de opstart van een vorm van digitaal burgerplatform 

Schepen Patrick vult aan dat er een burgerparticipatie-platform tot stand gebracht zal worden. 

Dat zal enerzijds mee de bestaande raden evalueren en anderzijds tot doel hebben de bevolking 

meer te betrekken bij het beleid. Het is niet de bedoeling om de adviesraden af te schaffen 

maar het is de wens om zo snel mogelijk een oproep te doen voor de  doorstart van adviesraden 

zodat er nieuwe leden kunnen aansluiten en/of een nieuwe kerngroep verkozen kan worden. Hij 

vroeg alvast dat de oproep zou verschijnen voor de Seniorenraad + dit is ook mogelijk voor de 

GROS (oproep in de volgende Hier Hoeilaart en nieuwskanalen van de gemeente). 

 

Vermoedelijk zal er pas een nieuw participatiereglement ter goedkeuring voorgelegd worden aan 

de gemeenteraad rond de zomer. De schepen stelt dat daar zeker niet op gewacht moet worden 

om voor de GROS actief op zoek te gaan naar nieuwe leden. Dat kan bijvoorbeeld ook nog via 

de Wereldwinkel, Facebook pagina Hoeilaart,FairTrade en Wereldwinkel, in de 

VanHierTotGinder,… 

 

Naast het verspreiden van de oproep voor vrijwilligers, denken we dit voorjaar ook na over de 

toekomstige werking van de GROS (evaluatie en voorstellen rond aanpassing 

werking/organisatie waar dat wenselijk is) en hoe we daar onder meer jongeren nog meer 

kunnen bij betrekken. We nodigen op de volgende GROS-vergadering (20/03) de Jeugdraad uit 

om te bekijken hoe we de jongeren kunnen bereiken en op welke manier we een aantal nieuwe 

en jonge mensen kunnen betrekken bij de werking van de GROS. 

 

https://hoeilaart.be/erkenning-van-een-vereniging
https://hoeilaart.be/erkenning-van-een-vereniging


Voor wat betreft de vraag rond mogelijke aanwezigheid van gemeente- of OCWM-raadsleden 

(en/of personen met uitgesproken politiek mandaat/engagement) zeggen de statuten dat: 

“Conform de decretale bepalingen kunnen gemeenteraadsleden, leden van het bijzonder comité 

van de sociale dienst en medewerkers van het lokaal bestuur die voor dit beleidsdomein 

bevoegd zijn enkel als waarnemer aanwezig zijn.“  

Bij de bepalingen over de samenstelling (art.4) staat ook nog:  

“Er komt een einde aan het lidmaatschap …. (punt2) door het opnemen van een politiek 

mandaat” waarbij niet vermeld staat om welke mandaten het concreet gaat.  

 

Het is evident dat gemeenteraadsleden af en toe enkel als waarnemer kunnen deelnemen aan 

adviesraden omdat de scheiding tussen adviseren en besluiten gewaarborgd moet blijven. Wie 

politiek actief is op een andere manier maar dat onderscheid zeer goed maakt, kan in principe 

wel actief deelnemen al lijkt dat niet altijd een ideale situatie te geven. De GROS-leden zijn zich 

hier zeker van bewust en nemen dit mee in de evaluatie en toekomstplannen. 

Als een persoon met een politiek mandaat als waarnemer wil deelnemen aan een GROS-

vergadering kan hij/zij in de kalender op hoeilaart.be bekijken wanneer er een GROS-

vergadering gepland is en de agenda aanvragen aan het secretariaat van de adviesraad. 

 

Hoewel het anders in de statuten staat, functioneert de GROS momenteel enkel als forum dat 

openbaar is voor geïnteresseerden. Een ‘kern’ is er de voorbije jaren niet samengesteld maar 

rond specifieke thema’s werd er af en toe wel in kleinere groep gewerkt en vervolgens 

teruggekoppeld (vb trekkersgroep FairTrade Gemeente). Ook dat nemen we mee in de 

evaluatie.  

 

 

2.  FINANCIËN 

2.1.  Financieel verslag: stand van zaken op 31 december 2024 

Beatrijs overloopt het overzicht dat ze eerder via mail bezorgde. Alle betalingen, volgens de  

beslissingen van de bijeenkomst van 12/12 zijn uitgevoerd. 

Aletha meldt dat er intussen een creditnota kwam n.a.v. een fout bij aanrekening huur zaal. Als 

het bedrag teruggestort wordt, zal Aletha een overschrijving doen terug aan de GROS. 

Vraag over algemeen budgetverslag 2024: dit is het verslag over de besteding van de middelen 

die aan de GROS ter beschikking gesteld werden. Is het mogelijk om ook de middelen die bij het 

bestuur gehouden werden voor aankoop van fairtrade producten (€ 6500) toe te voegen aan het 

overzicht zodat ook daar een beeld over gevormd kan worden in het jaarverslag? 

Sinds het besluit van het gemeentebestuur om op deze manier te werken, werd gezegd dat het 

overzicht van de besteding van deze middelen bezorgd zou worden maar dat gebeurde tot nu 

niet. Advies aan het college: vraag om overzicht te bezorgen. 

Aansluitend hierbij laat de schepen weten dat hij momenteel bekijkt welke de mogelijkheden 

zijn rond toepassing van het streven naar de 0.7%-norm – hoe gebeurt dit in andere gemeenten 

en wat is mogelijk om de berekening te maken voor het budgetplan in het komende 

meerjarenplan? 

2.2.  Opvolging steunaanvragen 2024 

2.2.1. Stand van zaken toekenning subsidies in 2024 

Marijke vulde het overzicht van subsidies aan op basis van het verslag van de laatste GROS-

bijeenkomst. Financieel overzicht werd al door Beatrijs toegelicht dus wordt dit niet opnieuw 

bekeken. 

Toepassing subsidiereglement:  

Aan het eind van het jaar is de verdeling van de resterende middelen vlot gebeurd: een aantal 

verenigingen kreeg een bijkomende toelage omwille van hun inzet doorheen het jaar binnen de 

GROS en de GROS-activiteiten. 



Het subsidiereglement is nu 1 jaar in voege – nog wat vroeg om te evalueren? We wachten nog 

even af. 

In 2025 zeker oproep doen en promotie maken voor het ondersteuningsreglement zodat er 

meer ingezet kan worden op sensibilisering en activiteiten in de gemeente. 

Bevestiging na mailverkeer hierover:  

OK voor storting € 750 noodhulp via Viva Salud zoals besproken tijdens GROS 12/12/2024. 

 

2.2.2. Stavingsstukken steun door sensibilisering: opvolging 

2.2.2.1. Concertreeks Destiny Africa 

De nodige info i.v.m. Destiny Africa werd door de organisator bezorgd op 30/12. Tegelijk dankte 

hij de GROS voor de subsidie en steun aan de concertreeks en voor het project. 

 

2.3.  Oproep aanvragen partnersteun in 2025 

Volgens het subsidiereglement kunnen steunaanvragen voor organisaties tot 1 maart of 1 

november ingediend worden. Tijdens de GROS van 20 maart zullen de eerste aanvragen voor 

2025 besproken worden. 

Alle info én de aanvraagformulieren staan nog steeds gebundeld op deze webpagina: Subsidies 

ontwikkelingssamenwerking | Gemeente Hoeilaart 

 

 

3.  COMMUNICATIE GROS 

3.1.  Van Hier Tot Ginder 

3.1.1. Eindredactie 

We vinden een oplossing zodat ook in de toekomst artikels nagelezen en/of degelijk vorm 

gegeven worden mits er voldoende informatie aangereikt wordt – idem voor de opmaak van de 

teksten die in de VHTG verschijnen. 

 

3.1.2. Timing VHTG voorjaar 2025 

Inhoud en materiaal: 

• zie verslag 12/12 + aan te vullen met oproep nieuwe leden voor GROS + overhandiging 

wenskaarten Faire Gemeente aan het college 

• Foto’s van Destiny Africa-concert + Kampala’s Children Centre werden bezorgd aan 

Beatrijs en Marijke 

• Maryleen bezorgt nog informatie over de koffiestop van Broederlijk Delen op 7 maart.  

• Frank verzorgt ook deze keer de 4de pagina van de Wereldwinkel 

• Interview voor kennismaking met de schepen (zie verslag 12/12) wordt voorzien 

 

Timing: 

• Artikels binnen: begin maart 

• Redactiegroep: af te spreken 

• Verspreiding 1ste week april 

 

Tijdens vorige GROS-bijeenkomst was gesteld dat er eventueel ook in 2025 toch terug een 3de 

nummer kan verschijnen als daar voldoende inhoud voor is (vorig jaar gebeurde dit rond het  

memorandum) >  te bekijken tijdens vergadering april. 

 

3.2 Persbericht 

Er is een persbericht verspreid i.v.m. de noodhulp die de GROS via Viva Salud stortte voor 

Gaza. 

Op vraag van schepen Patrick zal in de volgende persberichten vermeld worden dat noodhulp 

en/of subsidie kon verleend worden door de steun van de GROS en het gemeentebestuur. 

https://hoeilaart.be/subsidies-ontwikkelingssamenwerking
https://hoeilaart.be/subsidies-ontwikkelingssamenwerking


4.  HOEILAART, FAIRE GEMEENTE 

4.1.  Verslag trekkersgroep 9 januari 2025 

Tijdens het overleg van de trekkersgroep op 9/1/2025 werden enkel afspraken gemaakt rond 

verdeling van taken voor het invullen van de Fair-o-meter in de veronderstelling dat het college 

ermee akkoord zal gaan om de titel te herbevestigen. Marijke gaat volgende week (3/2) naar 

het college voor toelichting vraag herbevestiging titel (vorige week uitgesteld omwille van 

afwezigheid schepen). 

Er waren geen andere agendapunten. 

De trekkersgroep is momenteel samengesteld uit een aantal GROS-leden en Mie Jacobs neemt 

deel vanuit de Wereldwinkel. 

De Fair-O-Meter: 

• Herbevestiging engagementen van de verschillende partners is noodzakelijk om te 

kunnen blijven voldoen aan de voorwaarden  

• Initiatief en trekkersrol moeten in de eerste plaats genomen worden vanuit het lokaal 

bestuur – er is nood aan meer inzet vanuit lokaal bestuur en inzet medewerkers hiervoor 

• Schepen geeft aan dat het niet haalbaar is om te streven naar A-label over de globale 

thema’s heen – er is nood aan selectie om te kijken waar we meer/minder op willen 

inzetten zodat het engagement realistisch en haalbaar blijft in de toekomst. Er moet nog 

bekeken worden op welke manier de invulling kan gebeuren. 

Opmerking: trekkersgroep stelt vast dat bijvoorbeeld bij de organisatie en promotie van de 

jeugdraadfilm (waarvoor steun gevraagd wordt > fairtradeproducten uit de Wereldwinkel voor 

het ontbijt) minstens het logo van Faire Gemeente opgenomen had kunnen worden. Marijke 

bezorgt vraag nog aan collega die jeugdraad ondersteunt.  

Zelfde opmerking voor de gemeentelijke communicatie waar nog amper zichtbaar is dat 

Hoeilaart dit engagement blijft aangaan en de titel verlengd zag.  

Dit is een duidelijk voorbeeld waaruit blijkt dat dit engagement veel te weinig gedragen wordt 

door het lokaal bestuur, verenigingen,… - jeugdraad zou de boodschap moeten krijgen dat dit 

logo ook opgenomen moet worden, zeker wanneer de GROS tussenkomt in de kosten. Maar 

vanuit het lokaal bestuur (dat zelf goede voorbeeld moet geven) kan de vraag nog duidelijker 

gesteld worden aan alle mogelijke partners. 

4.2.  Overhandiging wenskaarten Faire Gemeente aan college: voorstel datum 

Patrick vraagt na tijdens volgend college wanneer de afvaardiging kan langskomen – liefst voor 

begin maart zodat foto kan opgenomen worden in de VHTG 

 

4.3.  Extra punt: Steunaanvraag ontbijtfilm jeugdraad 

Beatrijs kreeg via mail de vraag om ook dit jaar fairtradeproducten van de Wereldwinkel te 

doneren voor het ontbijt bij de jeugdraadfilm (al op 9/2 gepland). Dit kan niet via het 

subsidiereglement (sensibilisering door activiteiten) aangevraagd worden omdat daar geen 

tussenkomst voor aankoop van voeding toegestaan wordt.  

De GROS besluit om ook deze keer steun te geven door aankoop van fairtrade producten in de 

Wereldwinkel voor €100 tot maximum €150. 

Vraag om zeker opnieuw aan de betrokken dienst en de jeugdraad te vragen om deze steun in 

de toekomst meer onder de aandacht te brengen. 

 

Sam (secretaris jeugdraad) informeerde naar een suggestie voor het schenken van de winst aan 

een goed doel. Er werd LEEF gesuggereerd. Dit voorstel werd goedgekeurd door de jeugdraad. 

 

 

5.  INITIATIEVEN  

5.1.  Vooruitblik: 

5.1.1. Blik op de jaarkalender 2025 van de dienst Vrije tijd 



Marijke overloopt het voorlopig werkdocument van de dienst Vrije tijd waarin getracht wordt zo 

veel mogelijk gekende initiatieven van de eigen diensten en van verenigingen te bundelen tot 

een globaal overzicht dat ook bruikbaar is voor opvolging van aanvragen, besluiten door het 

college, uitleen materiaal,… 

• Vraag bij activiteiten 1ste weekend mei: kan er een stand komen op de rommelmarkt op 

de sport- en jeugdsite? >> de.cavias@hotmail.com voor meer info aangezien dit geen 

gemeentelijk initiatief is. 

 

5.1.2. Duurzame Doendersdag 11 oktober 2025: organisatie/medewerking GROS? 

De cultuurcoördinator nam een optie voor de voorstelling ‘For Rosa’ op vrijdagnamiddag zodat 

dit ook als schoolvoorstelling voor VONK ingepland kan worden. Rein van Gisteren zou op de 

hoogte zijn. 

 

GROS zal meer initiatief nemen voor de organisatie van de Duurzame Doendersdag in het 

najaar aangezien het dan ook Week van de Fairtrade is en er eerder al gezegd was dat er terug 

een vorm van wereldmarkt georganiseerd zou worden. Later terug op de GROS-agenda voor 

verdere uitwerking. 

 

5.1.3. Initiatieven die de GROS organiseert en/of waar de GROS aan meewerkt in 2025? 

• Koffiestop van Broederlijk Delen op 7 maart 

Gros kan hier niet onmiddellijk aan meewerken maar een aantal GROS-leden dragen als 

vrijwilliger wel hun steentje bij aan de actie.  

• Film over de Westelijke Sahara in het GC Felix Sohie op 24/3 van Masereelfonds i.s.m. 

Wereldwinkel 

Aanvraag voor steun sensibilisering werd al ingediend door Rein van Gisteren (voor 

Masereelfonds) en vorig jaar goedgekeurd. Mits het indienen van de nodige bewijsstukken kan 

er tussengekomen worden in gemaakte kosten. 

De Wereldwinkel zal meewerken door de baruitbating. 

• Tentoonstelling over Gaza in GC Felix Sohie (Molenberg) van Viva Salud tijdens het 

weekend van 28-30/3 

GROS kan hier niet actief aan meewerken maar bij deze een warme oproep om ook een kijkje te 

gaan nemen en de activiteit mee te promoten. 

• De Faire Ronde op 10/5/2025 

De Faire Ronde op 10 mei is één van de initiatieven die het lokaal bestuur kan nemen in het 

kader van het engagement rond Faire Gemeente. Het is nog even afwachten wat de input van 

het lokaal bestuur zal zijn en hoe de organisatie vorm kan krijgen. 

De GROS kan zich alvast vinden in het voorstel van de Trekkersgroep Hoeilaart, Faire Gemeente  

om opnieuw een receptie te organiseren op het terras van de Wereldwinkel (n.a.v. Wereld 

Fairtrade dag) waarbij de herbevestiging van de titel in de kijker gezet kan worden. GROS zal 

kosten hiervoor ten laste nemen. 

Mogelijks is Stefaan De Rudder terug bereid om een vorm van zoektocht uit te werken voor de 

Faire Ronde? 

 

 

6.  NIEUWS VAN EN VRAGEN AAN DE SCHEPEN  

Behalve de informatie die eerder al gedeeld werd, heeft de schepen nog volgende informatie: 

• Aanzet beleidsnota: schepen roept hierover morgen een politieke werkgroep samen om 

onder meer rond ontwikkelingssamenwerking van gedachten te wisselen in aanloop naar 

de opmaak van het nieuw meerjarenplan. 

o Er gebeurt nog terugkoppeling naar de GROS (vermoedelijk in maart) 

• Toewijzing perceel kantoormateriaal binnen het raamcontract bij de aankoopcentrale 

wordt toegewezen aan een leverancier die ook rekening houdt met heel wat duurzame 

ontwikkelingsdoelstellingen. 

mailto:de.cavias@hotmail.com


 

7.  NIEUWS VAN EN VRAGEN AAN DE GROS -VERENIGINGEN 

7.1.  Oxfam-Wereldwinkel 

• Stand van zaken verhuisplannen: inrichten winkel van 10 tot 14 maart – vermoedelijk 

vanaf ongeveer 20 maart terug open op de nieuwe locatie. Officiële opening op 29/3 

voorzien. 

• Wereld Fairtrade dag op 10 mei met terras van de Wereldwinkel 

7.2. 11.11.11.-opbrengst 

De opbrengst bedraagt afgerond ongeveer € 3.800, vermoedelijk hoger dan vorig jaar. 

7.2.  Broederlijk Delen 

• Koffiestop op 7 maart 

• Mogelijks ook nog bloemenverkoop in dezelfde periode - suggestie om te kijken of er, 

behalve in de kerk, nog elders een verkoop georganiseerd kan worden (vb terug in de 

Bib). Maryleen neemt de suggestie mee. 

7.3 Martin De Kegel 

• Soepactie: €470 opbrengst voor het project in Sri Lanka + bijkomend ook aantal mensen 

die extra donatie deden 

• Net geen € 1000 vanuit Vonk opbrengst voor de actie 

Dank vanuit de vzw voor de bijkomende storting eind 2024. 

 

 

8.  VARIA  

8.1.  Nieuws van de dienst Vrije tijd 

• Nieuwe collega coördinator sport – ook voor beheer van de SJC-site: Karel Rowies 

o Rechtstreeks bereikbaar via karel.rowies@hoeilaart.be 

o Voor vragen rond gebruik infrastructuur: reservaties@hoeilaart.be 

• Vrijetijdsregio Druivenstreek: verhoogde bijdrage vanuit de verschillende gemeenten 

goedgekeurd – opstart opmaak nieuwe ‘cultuurnota’ Druivenstreek die zal aansluiten op 

de meerjarenplannen van de lokale besturen 

• Timing publicaties: overzicht deadlines verschillende communicatiekanalen wordt in 

bijlage meegestuurd 

 

8.2.  Schrijfactie voor Amnesty International wordt nog steeds vanuit de Wereldwinkel 

georganiseerd. Dankzij steun van de bibliotheek werden er opnieuw heel wat brieven 

geschreven. 

 

PLANNING GROS-BIJEENKOMSTEN 2025 

• Donderdag 20 maart 

• Dinsdag 29 april 

• Donderdag 5 juni 

mailto:reservaties@hoeilaart.be

